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Menighetsblad for 
Egersund, Eigerøy og 
Helleland menighetene

GUDS-
TJENESTER

Egersund kirke 
kl.11:00
Stokstad Barane og 
Byberg, dåp, offer KIA 
– Rogaland, kirkekaffe 

Eigerøy 
arbeidskirke 
kl. 11:00
Kolstad, dåp, sang Rune 
Pedersen, søndagsskole, 
offer Kirkelig Ressurs-
senter, kirkekaffe, kir-
keskyss ring 476 13 289 
søndag kl. 09:30-09:45

Helleland kirke 
kl. 11:00
Mjølhus, dåp og 
nattverd, offer Misjons-
prosjektet, kirkekaffe, 
kirkeskyss ring 51 49 
21 13

Lund kirke kl 11.00
Mjølhus, dåp og 
nattverd, offer Misjons-
prosjektet, kirkekaffe, 
kirkeskyss

Sogndalstrand Amfi 
kl. 11:00
Felles familie- og fri-
luftsgudstjeneste, offer 
Misjonsarbeidet (deles)

«Du skal elska Herren din Gud av 
heile ditt hjarte og av heile di 
sjel og av alt ditt vit og av all di 
makt.’ Det andre er dette: ‘ Du 
skal elska nesten din som deg 
sjølv.’ Noko større bod enn desse 
finst ikkje.»  Markus 12,30–32
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Med ett sto en Herrens engel
foran dem, og Herrens herlighet
lyste om dem. De ble overvel-
det av redsel. Men engelen sa til
dem: «Frykt ikke! Se, jeg forkyn-
ner dere en stor glede, en glede
for hele folket.

Lukas 2, 9-10

En bønn fra Palestina
Bildene flimrer over
skjermen. NRK advarer
om sterke scener.
Utbombede bygninger,
mennesker på flukt, barn
som gråter, fortvilede rop
om hjelp fra ruinene. 7.
oktober var et tidsskille.
Et brutalt angrep på en
musikkfestival for
ungdom, uskyldige barn,
kvinner og menn som ble
massakrert, gisler som ble
tatt. Så kom reaksjonen,
en voldsspiral uten
grenser i jakten på de som
stod bak massakrene. Det
er ennå ikke over.

ANNERLEDES JULEKRYBBE: I år ser julekrybben i Christmas Lutheran Church i Betlehem annerledes ut
enn det den pleier. Her har de avlyst julen i solidaritet med sine naboer i Gaza. «Hvis Kristus skulle bli født i
dag, ville han blitt født i ruinene» sier pastor i kirken Munther Isaac.

AV KNUT PETTERSEN

ter. Gud er med de undertryk-
te», sier pastoren, Ishak.

Søndag er det julaften, og sam-
tidig 4. søndag i advent. La Ey-
vind Skeie sin vakre salme Tenn
Lys stå som både en bønn for
Palestina og Israel, og et håp for
alle.

Tenn lys, et lys skal brenne for
denne lille jord,
den blanke himmelstjerne der
vi og alle bor.
Må alle dele håpet, så gode ting
kan skje.
Må jord og himmel møtes, et lys
er tent for det.

Tenn lys, to lys skal skinne for
kjærlighet og tro,
for den som viser omsorg og all-
tid bygger bro.
Må fanger få sin frihet og flykt-
ninger et hjem.
Tenn lys for dem som gråter, og
dem som trøster dem.

Tenn lys, tre lys skal flamme for
alle som må slåss
for rettferd og for frihet, de
trenger hjelp fra oss.
Må ingen miste motet før alle
folk er ett.
Tenn lys for dem som kjemper
for frihet og for rett.

Tenn lys, nå stråler alle de fire
lys for ham
som elsker alt som lever, hver
løve og hvert lam.
Tenn lys for himmelkongen,
som gjeterflokken så.
Nå møtes jord og himmel i bar-
net lagt på strå.

I mediene raser en annen krig,
kampen om sannheten. Hvem
har ansvaret for grusomhetene?
Hvorfor skjer dette? Jøder i Nor-
ge er redde. Mange har opplevd
trakassering og hets på grunn
av krigen. En norsk prest kaller
det som skjer en kamp mellom
religioner, en verdikamp i møte
med islam. Fiendebildene for-
sterkes. Folk roper til hverand-
re fra hver sin side.

I Betlehem er julen avlyst.
«Hvordan kan vi feire jul? Eller
ha et juletre når våre naboer i
Gaza blir drept? Jeg føler skyld
når jeg spiser når jeg vet at barn
i Gaza ikke har mat, sa den pale-
stinske biskopen Munib You-
nan, som nylig har vært på be-
søk i Norge. «Vi har fått nok av

drap på mennesker som er
skapt i Guds bilde (…) Vær så
snill og hør på meg når jeg ber
deg om ikke å være pro-Palesti-
na eller pro-Israel. Jeg ber deg i
stedet om å være for sannhet,
for liv, for rettferd, for fred og
for forsoning».

Det ligger et håp i det Younan
sier. Et håp om at sannhet, liv,
rettferdighet, fred og forsoning
er mulig. Teologen og forfatte-

ren Kjell Arnold Nyhus siterer
en kristen fra Etiopia slik: «Dere
i Vesten sier at dere ikke kan tro
på Gud fordi det fins så mye
vondt. Men vi sier at vi ikke kan
annet enn å tro på Gud som er
hos oss i lidelsen og stadig gir
oss nytt håp.» Apostelen Johan-
nes sier det slik: «Han skal tør-
ke bort hver tåre fra deres øyne,
og døden skal ikke være mer,
heller ikke sorg».

Den Johannes snakker om er
barnet i krybben. Jesusbarnet
representerer noe avgjørende
nytt. Det vesle barnet bærer
med seg håpet. Håpet om at alt
det som er vondt skal overvin-
nes. I en luthersk kirke i Betle-
hem viser de det samme håpet
ved å ta Jesusbarnet ut av jule-
krybben og legge ham i en ruin-
haug. «Gud er med oss i smer-
ten. Jesus ble født i solidaritet
med de som lider og har smer-

Glorien over hvert menneske
Kunst kan gjøre oss
samtidige med 1200-
tallets mennesker, tenk
det! I Stavanger domkirke
skulle taket innvendig i
koret pusses. Da
oppdaget arbeiderne at
det under lag av kalk
fantes malerier av engle-
vesen. Når kirka åpner
igjen neste august får vi
se det prestene så da de
gjorde tjeneste der på
slutten av 1200-tallet.
AV ANNE LISE ÅDNØY

over hvert menneske, fordi Gud
ble født som en av oss. På sam-
me måte som kalkpuss skjulte
malerier av engler i domkirka,
kan rusk og ulike lag av historie
skjule vårt sanne opphav. Bær
likevel glorien din med ære-
frykt. Representer Jesus. Han
var ikke redd for å oppsøke and-

FOTO: IVAR BARANE
JULEHILSEN: Stavanger biskop Anne Lise Ådnøy med julehilsen til
menighetene.

På de eldste julebildene, ikone-
ne, er tida opphevd og engler og
profeter står rundt Maria og Jo-
sef og den nyfødte. Slik tenker
jeg tida også løser seg opp hver
gang et barn blir født. Vi er
mennesker av samme slekt. Vi
ser inn i et nyfødt blikk, og bar-
net ser tilbake på oss med uut-
grunnelig dybde.

I Hebreerbrevet kapittel 2 leser
vi: Siden barna er av kjøtt og
blod, måtte også han fullt ut bli
som dem. – Det er jo ikke engler
han tar seg av.
Figurene på ikoner og julebilder
har ofte glorie. Glorien finnes

re med Guds kjærlighet. Pave
Leo sa i en julepreken på 400-
tallet: «Se din verdighet, du
kristenmenneske. Lev ikke un-
der din verdighet!»

Løft blikket og se himlingen.

Julens gudstjenester
For tid og sted på julens gudstje-
nester, se annet sted i avisen.
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